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1) verwelkoming door de voorzitter 

2) goedkeuring vorig verslag: geen opmerkingen dus verslag goedgekeurd 

3) problematiek ruimen weggrachten en bermen 

Deze winter werden we geconfronteerd met tal van klachten rond ruimen grachten en 

bermen. Specie vervuild met zwerfvuil (blik, plastiek, huisvuil, .. ) die gedeponeerd werd op 

velden en weiden, specie die gedeponeerd werd op duikers (toegang perceel versperd), 

afvoeren van maaisel met dumpers gebeurt kris, kras doorheen de percelen met schade aan 

de teelten tot gevolg. Om in de toekomst de kans op klachten en processen te verminderen 

dient dringend een andere aanpak te worden gehanteerd. Wederzijds respect voor 

omgeving, landbouw en milieu is in deze essentieel. 

Er wordt nagedacht wat te doen met de specie die vrijkomt bij het ruimen van de 

weggrachten, de problematiek van zwerfvuil blijft maar steeds vergroten, daarom dit 

advies naar het stadsbestuur: 

- alvorens de ruimingswerken aan te vatten contact opnemen met de betrokken 

landbouwers en hen de keuze laten om zelf met eigen vervoer de specie te 

vervoeren naar een locatie door de landbouwer zelf gekozen, 

- de firma belast met de werken(kraanman) hiervan op de hoogte te stellen dat de 

landbouwer hierin de keuze heeft, 

- deze vorm van medewerking van de landbouwer niet te aanzien als grondverzet, 

- een algemeen bericht te versturen naar alle landbouwers dat er altijd vuilniszakken 

ter beschikking worden gesteld door de technische dienst om het zwerfvuil in te 

stoppen en ook een duidelijke vermelding met contactnummer waar kan worden 

naartoe gecommuniceerd om volle vuilniszakken te laten afhalen, 

- concreet met de aannemer andere technieken een kans te geven om de grachten 

te ruimen, we denken hier bv aan een V- sleuvengraver die haaks op de kraan 

gemonteerd staat en zodoende enkel de bodem van de gracht ruimt en zo de taluds 

stevig achterlaat, bovendien kan mits deze toepassing vlotter geruimd worden en 

zodoende de kostprijs in de hand worden gehouden. 

4) advies van de groendienst bij aanvraag nieuwe vergunningen 

Er is soms onenigheid tussen verscheidene diensten (provincie/lokaal)  ivm 

intekening van een groenscherm bij aanvraag van vergunningen. 

De plannen door de provinciale diensten afgeleverd zijn opgesteld door 

professionelen in samenspraak met de betrokken landbouwers, hier wordt rekening 

gehouden met aanwezige groen, technische aspecten van het bedrijf zoals 

stallenverlichting en -verluchting, die essentieel zijn in kader van dierenwelzijn en 

duurzaamheidsaspecten en afgetoetst op het kadastraal perceel waarop het bedrijf 

gevestigd is, de landbouwraad vindt deze plannen correct opgesteld, door deze 

plannen te hanteren nemen we ook veel onnodig (dubbel) werk uit handen van de 

milieudienst, wat de werkdruk op de dienst zeker ten goede komt.  



Het lijkt de leden van de landbouwraad dan ook logisch indien bij een aanvraag van 

nieuwe vergunningen de provincie een beplantingsplan opmaakt dat er rekening 

gehouden wordt met de inspanningen die de provinciale adviesverleners verlenen 

voor de agro en groene sector.  

Er wordt aangegeven dat de provincie momenteel een campagne gestart is om hun 

diensten rond bedrijfsbeplanting aan te prijzen.  

5) groene plukjes 

Eigenaar van de gronden onder de hoogspanningspilonen is elia,  

Er wordt niet ingeplant waar de pilonen in weiden staan, sowieso gebeuren er geen 

aanplantingen zonder de toestemming van de betrokken landbouwer, het onderhoud 

gebeurt door de dienst landschapsonderhoud. 

Aanplantingen gebeuren steeds op vrijwillige basis met de gebruiker van de 

omliggende percelen.  

Op 1 maart wordt samen met de milieudienst, dienst landbouw en milieuraad het 

traject afgereden om percelen en gebruikers in kaart te brengen. 

Er is 25 mei een infomoment met alle gebruikers van de percelen, elia, landbouwraad 

en milieuraad om het project toe te lichten. 

Aanplant is voorzien najaar 2023 mét persmoment. 

 

6) gesprek met burgemeester en schepen van landbouw nav de acties boerenhart 

- de afvaardiging sprak zijn sterke bezorgdheid uit over om wat momenteel leeft 

onder de boeren. De sector maakt een zeer zware periode door en de toekomst is 

onzeker. Tevens werd de stugge communicatie tussen dienst landbouw enerzijds en 

de sector anderzijds aangekaart. 

- De bezorgdheid wordt uitgesproke onder de landbouwers dat de vrees bestaat voor 

represailles bij het te mondig worden om zijn sector te verdedigen. De werking van 

Boerenhart is hier misschien een gevolg van => anoniem en misschien niet altijd met 

de nodige finesse. De crisis hakt er dan ook diep in bij sommigen. 

 Ook het opduiken van milieupolitie her en der op de landbouwbedrijven lijkt deze 

stelling te bevestigen. Velen beginnen zich vragen te stellen wat er aan de hand is, 

zelfs de milieupolitie in eigen persoon …  

- er werd gevraagd de sector positief in de spotlights te plaatsen op sociale media, 

stadskrantje,ed, 

- er werd tijdens het gesprek beloofd om vanuit de dienst  een mailing te doen naar 

korte ketenbedrijven om hun bedrijf voor te stellen en zodoende een overzicht te 

maken van landbouwers die aan KK doen en die zichtbaar te maken voor een ieder 

die wil meegaan in het verhaal van duurzame landbouw. 

- de vraag werd gesteld aan de burgemeester, als lid van de commissie landbouw, 

om ook de voorzitter Bart Dochy aan te spreken en eventueel een ook een afspraak 

vast te leggen zodanig dat ook onze bezorgdheden in deze moeilijke tijden die de 

sector doormaakt, ook hogerhand te bespreken. 



- de vraag werd gesteld wanneer de jaarlijkse werkingstoelage voor de landbouwraad 

wordt uitbetaald, tot op heden stelt de penningmeester vast dat voor het jaar 2022 

nog altijd niks is gestort, dit na meerdere vragen hieromtrent, de laatste uitbetaling 

was op datum van 31/12/2021 en dit voor het jaar 2021. In zijn 5 jarig bestaan heeft 

de landbouwraad slecht 1 x werkingsmiddelen ontvangen. Het blijft een vreemd 

verhaal en strookt totaal niet met de statuten. Bij deze nogmaals een oproep tot 

uitbetaling werkingsmiddelen. 

Tot op heden moeten we vaststellen dat er zeer weinig respons kwam op boven 

vernoemde pijnpunten. 

7) vergadering Water Land Schap in het cc perron op 15/02/2023 

Tijdens de uiteenzetting kwam duidelijk naar boven dat het project Water-Land-

Schap op grondgebied Ieper en heuvelland als beste leerling uit de klas naar voor 

komt en op Vlaams niveau, 

Er is een duidelijke verbetering aan de gang op gebied van waterkwaliteit en 

erosiebestrijding, het lokale project kende de meeste intekeningen voor 

demomaatregelen, volgende stap is de inrichting van een landinrichtingsplan, met de 

duidelijke doelstelling dit plan op te maken met de plaatselijke actoren, 

Het advies van de ieperse landbouwraad werd geprezen,  

De vraag naar concreet cijfermateriaal werd gesteld om dit naar het ruime publiek 

bekend te maken. Positieve feedback steekt een hart onder de riem van vele 

landbouwers en kan een stimulans zijn om het pedaal nog dieper in te trappen. 

De provincie beloofde om de Landbouwraad verder te consulteren rond de uitwerking 

van het landinrichtingsplan. De eerste contacten werden gelegd. 

8) varia 

Project stadslandbouw: er was een voorstelling hiervan in de stad Leuven, hoe om te 

gaan met stadslandbouw en hoe te installeren, de visie hierin moet een voorbeeld 

zijn, 

Op iepers grondgebied is er een vorm van stadslandbouw ingepland in het nieuwe 

RUP Jan Yperman, om dit te concretiseren wil de landbouwraad hierin betrokken 

worden met de nodige expertise. De vraag zal schriftelijk gesteld worden aan het 

stadsbestuur.  

In het kader van zuinig ruimtegebruik wordt meegegeven om met betrekking tot de 

nieuwe wetgeving om te ontharden, geen sites te ontharden die nog kunnen dienst 

doen voor bvb ambachtelijke zones , bouwzones… als je anderzijds landbouwgrond 

zou moeten onteigenen hiervoor. Een doordacht en efficiënt inplantingsplan is zuinig 

met  de steeds kleiner wordende open ruimte en zet in op reconversie ! 


